
Q&A Webinar nr. 4  

Hermed samling og svar på spørgsmål der blev stillet i chatten, men som ikke blev besvaret mundtlig. Jeg 

har fjernet navnet på den der spørger så kommer vi ikke i konflikt med GDPR. 

Spørgsmål til oplæg fra Kaija Jumppanen Andersen, KDI. 

1. Tænker KDI i den kommende planperiode at vedblive at lægge ejendomsvurdering til grund for 
bygningsskader?   Spildevandskomiteen anvender fx en kvadratmeterpris fastsat på baggrund af 
udgifterne til udbedring af skaden. Til overvejelse:-) 
Det er ganske rigtigt at Spildevandskomiteen anvender en kvadratmeterpris til 
skadesberegningerne. Til gengæld tager de ikke højde for dybden af oversvømmelsen, hvilket også 
har stor betydning for skaden, da der er væsentlig forskel på skaden ved en oversvømmelse på 20 
cm ift. en på 1,2 m. Kystdirektoratet kan derfor ikke bruge modellen fra spildevandskomiteen til 
vores arbejde. KDI kan heller ikke blot skifte inputdata til beregningen, da vores modeller er lavet 
med udgangspunkt i ejendomsvurderingen, at skifte input data kan derfor give helt forkerte 
beregninger ift. hvad vi vil analysere. Hvis vi vil skifte til noget andet inputdata skal modellen først 
skal valideres med det.  
 
I KDI er vi godt opmærksom på nogle af de udfordringer, der er ved at bruge ejendomsvurderingen, 
da ejendomsvurderingen for to ellers ens huse kan være meget forskellig afhængig af om det ligger 
på Lolland eller i Storkøbenhavn. Vi arbejder hele tiden på at forbedre vores modeller, også i 
samarbejde med andre private og offentlige organisationer, men hvornår vi får opdateret 
bygningsskadesmodellen i beregninger kan jeg ikke sige med sikkerhed. 
 
Jeg kan anbefale rapporten Metodetilgange for beregning af økonomisk skade på bygninger til 
risikoanalyser ifm. klimatilpasning for et overblik over de forskellige tilgange samt fordele og 
ulemper: Metodetilgang for beregning af økonomiske skader ….   

2. Bliver de nye dynamiske oversvømmelsesberegninger offentlige tilgængelige (så man kan 
downloade data i gis format)? 
Det er planen ja. Som udgangspunkt bliver alle de nationale risikoanalyser Kystdirektoratet laver 

tilgængelige til download. Vi ønsker blot, at man henviser til Kystdirektoratet og krediterer os for 

arbejdet, hvis man skulle bruge det. Hvilket vandløbstema er grundlag for de vandløb I bruger, og 

hvor præcise er de? 

https://orbit.dtu.dk/en/publications/metodetilgange-for-beregning-af-%C3%B8konomisk-skade-p%C3%A5-bygninger-til-

